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Του ΚΑΣΣΙΑΝΟΥ ΤΖΕΛΗ

Τ
ην ακύρωση της συµφωνίας για παραχώ-
ρηση της έκτασης των 6.500 στρεµµάτων 
του Ελληνικού στη Lamda Development 

(συµφερόντων Σπύρου Λάτση) και την εκ νέ-
ου προκήρυξη του διαγωνισµού µε στόχο την 
αξιοποίησή της, ζητεί η  ευρωβουλευτής της 
Ν.∆. Ελίζα Βόζεµπεργκ. «Είναι επιβεβληµένη 
η προκήρυξη νέου διαγωνισµού µε τη συµµε-
τοχή περισσότερων επενδυτών για την επίτευ-
ξη καλύτερου τιµήµατος ή τουλάχιστον για την 
επαναδιαπραγµάτευση της ήδη συµφωνηθεί-
σας παραχώρησης», δηλώνει στη Realnews η 
ευρωβουλευτής. Επισηµαίνει ότι στηρίζει την 
ιδιωτική πρωτοβουλία, αλλά αυτό «πρέπει να 
γίνει µε απόλυτη διαφάνεια και γνώµονα την 
εξυπηρέτηση στο έπακρο των συµφερόντων 
του ελληνικού ∆ηµοσίου». Αναφέρει συγκεκρι-
µένα ότι «η εσπευσµένη αποδοχή της µοναδι-
κής προσφοράς της Lamda Development από 
την ελληνική κυβέρνηση, η οποία υπολείπεται 
παρασάγγας από την εκτιµηθείσα αξία του Ελ-
ληνικού, δεν δικαιολογείται! Πολύ περισσότε-
ρο που ο υπουργός Οικονοµικών κ. Τσακαλώ-
τος στο αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα εί-
πε πως θα δροµολογηθεί και διαδικασία για 
την έκδοση άδειας λειτουργίας καζίνο στην πε-
ριοχή, κάτι που προσθέτει νέα οικονοµικά, και 
όχι µόνο, στοιχεία στην εν λόγω επένδυση, την 
οποία δεν γνώριζαν κάποιοι πιθανοί ενδιαφε-
ρόµενοι και γι’ αυτό δεν προσήλθαν εξαρχής, 
µε αποτέλεσµα να εµφανιστεί µόνο ένα επεν-
δυτικό σχήµα. Πέραν του γεγονότος, µάλιστα, 
ότι έχει συµφωνηθεί η παραχώρηση του Ελλη-
νικού µε όρους που περιορίζουν τη συµµετο-
χή του ∆ηµοσίου στα κέρδη και δεν εξυπηρε-
τούν το δηµόσιο συµφέρον».

Αλυσιδωτές αντιδράσεις
Η αντίδραση αυτή της Ε. Βόζεµπεργκ έρχεται να 
προστεθεί στις δηλώσεις πέντε βουλευτών του 
ΣΥΡΙΖΑ στην «R», που κατήγγειλαν από την πε-
ρασµένη εβδοµάδα υπόγειες µεθοδεύσεις, που 
προκαλούν µεγάλη οικονοµική ζηµιά στο ∆ηµό-
σιο. Και οι πέντε, ο Γιώργος ∆ηµαράς, η Κατε-
ρίνα Ιγγλέζη, η Ελένη Σταµατάκη, ο ∆ηµήτρης 
Ρίζος και η Αννέτα Καββαδία τόνισαν ότι πρέ-
πει να επανεξεταστεί η σύµβαση µε τη Lamda 
και κάλεσαν την κυβέρνηση να µην τη φέρει 
στη Βουλή και να σεβαστεί τις αρχικές εξαγγε-
λίες της. Ταυτόχρονα, η ανεξάρτητη πλέον ευ-
ρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, µε δηλώσεις 
της στην «R» της προηγούµενης Κυριακής κα-
τηγόρησε την κυβέρνηση για πλήρη υποταγή 
στην οικογένεια Λάτση και προειδοποίησε ότι 
υπάρχουν πλέον προσωπικές, πολιτικές και ποι-
νικές ευθύνες για τη σκανδαλώδη συµφωνία. 

Οι αντιδράσεις εκδηλώθηκαν µετά τη δήλω-
ση του υπουργού Οικονοµικών Ευκλείδη Τσα-
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ΑΝΤΙΔΡΑΣΗ για τις εν εξελίξει 
διαπραγματεύσεις με τη Lamda 
είχαμε και από πλευράς Δημο-
κρατικής Συμπαράταξης, με τον 
πρόεδρο της ΔΗΜΑΡ Θανά-
ση Θεοχαρόπουλο να καλεί την 
κυβέρνηση να διασφαλίσει το 
δημόσιο συμφέρον.
Συγκεκριμένα, ο Θ. Θεοχαρό-
πουλος δήλωσε στην «R»:
«Αγνωστο παραμένει το πραγ-
ματικό σχέδιο της κυβέρνησης 
για την αξιοποίηση του πρώ-
ην αεροδρομίου του Ελληνι-

κού. Σε τι συνίστανται οι συζη-
τήσεις που βρίσκονται σε εξέλι-
ξη με τον επενδυτή σχετικά με 

την επικαιροποίηση της σύμβα-
σης παραχώρησης; Διότι η υφι-
στάμενη σύμβαση περικλείει 
όλα όσα ο ΣΥΡΙΖΑ ως αντιπολί-

τευση χαρακτήριζε σκανδαλώ-
δη και εις βάρος των τοπικών 
κοινωνιών. Δεν χωράει ελαφρό-
τητα και προχειρότητα το θέμα 
της αξιοποίησης της εν λόγω 
έκτασης. Πρέπει να διασφαλι-
στεί ότι θα υπηρετεί το κοινωνι-
κό σύνολο και το δημόσιο συμ-
φέρον και θα εντάσσεται στον 
στρατηγικό σχεδιασμό της χώ-
ρας για ένα νέο οικονομικό μο-
ντέλο, που θα συμβάλει στην 
ανάπτυξη και τη δημιουργία θέ-
σεων εργασίας». 

ΘΑΝΑΣΗΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ, ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΤΗΣ ∆ΗΜΑΡ

«∆εν χωρούν 
ελαφρότητα και 
προχειρότητα»

νουν λόγο για «παραχώρηση της έκτασης σε 
τιµή τρεις φορές κάτω από την πραγµατική της 
αξίας». Υπενθυµίζεται ότι η συµφωνία έκλεισε 
στα 915 εκατοµµύρια ευρώ, αν και η αποτίµη-
ση της έκτασης που έκανε η Ελληνικόν Α.Ε. το 
2013 όριζε ως ελάχιστο τίµηµα το 1,29 δισ. ευ-
ρώ, ενώ η αποτίµηση των ορκωτών εκτιµητών 
που είχε παρουσιαστεί το 2013 εκτιµούσε την 
αξία σε 1,238 δισ. ευρώ. Επιπλέον, µελέτη που 
εκπόνησε το ΤΕΕ επί διοίκησης του νυν υπουρ-
γού Υποδοµών Χρήστου Σπίρτζη εκτιµούσε την 
πραγµατική αξία του Ελληνικού σε 3 δισ. ευρώ. 
∆ιαπιστώνονται, επίσης, έντονες σκιές στη δια-
γωνιστική διαδικασία, η οποία έχει καταγγελθεί 
για σωρεία παραβιάσεων της εθνικής και κοι-
νοτικής νοµοθεσίας, καθώς και των αρχών του 
υγιούς ανταγωνισµού, µε στόχο να δοθεί πά-
ση θυσία το project στη Lamda και στη χαµη-
λότερη δυνατή τιµή. Χαρακτηριστικό του δια-
γωνισµού φαίνεται ότι ήταν η συνεχής αλλαγή 
των όρων που σε κάθε περίπτωση έδειχναν να 
ευνοούν µόνο τη Lamda, οδηγώντας τους άλ-
λους διεκδικητές σε αποχώρηση. 

Παρ’ όλα αυτά, το ΤΑΙΠΕ∆ συνεχίζει να δια-
πραγµατεύεται µε την εταιρεία οριακές αλλαγές 
στο master plan που έχει καταθέσει. Οι διαδι-
κασίες έχουν επισπευσθεί, ειδικώς µετά την αλ-
λαγή της διοίκησης του ΤΑΙΠΕ∆ τον περασµένο 
Νοέµβριο, που οδήγησαν και στην ηχηρή απο-
χώρηση του αντιπεριφερειάρχη Αττικής, Χρή-
στου Καπάνταη, ο οποίος, εκπροσωπώντας τον 
συνδυασµό της περιφερειάρχη Ρένας ∆ούρου, 
έκανε λόγο για «εντελώς διαφορετικές απόψεις» 
της νέας διοίκησης του Ταµείου «που δυσκο-
λεύουν τον σχεδιασµό µε βάση τις εκφρασµέ-
νες θέσεις µας». 

καλώτου στη Βουλή, ότι η διαδικασία για την παραχώρηση του Ελληνικού στη 
Lamda θα ολοκληρωθεί έως τον Σεπτέµβριο και ταυτόχρονα θα χορηγηθεί άδεια 
καζίνο. Στελέχη της κυβερνητικής παράταξης αναρωτήθηκαν «γιατί βιάστηκε ο 
Τσακαλώτος;» σε µια στιγµή που η κυβέρνηση έχει τη δυνατότητα να προκη-
ρύξει νέο διαγωνισµό ή έστω να επαναδιαπραγµατευτεί όρους της σύµβασης, 
ώστε να είναι πιο αποδοτική για το δηµόσιο συµφέρον.

«Ζητείται» εισαγγελέας 
Η εξέλιξη της υπόθεσης του Ελληνικού έχει προβληµατίσει, όπως φαίνεται, ακόµη 
και τους δηµάρχους των όµορων δήµων Ελληνικού-Αργυρούπολης, Αλίµου και 
Γλυφάδας, που έχουν ταχθεί υπέρ της συµφωνίας, καθώς διαπιστώνουν ότι τα 
σχέδια της Lamda, που αποκαλύφθηκαν πριν από µερικές εβδοµάδες, προβλέ-
πουν τη δηµιουργία µιας νέας πόλης µε πλήρεις εµπορικές χρήσεις, που «απει-
λούν» τις τοπικές ισορροπίες. Η συµφωνία µε τη Lamda βρίσκεται, άλλωστε, στο 
µικροσκόπιο του οικονοµικού εισαγγελέα, Ιωάννη ∆ραγάτση, που επεξεργάζε-
ται αυτή τη στιγµή τα πρώτα πορίσµατα των εµπειρογνωµόνων, τα οποία κά-


